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17.11.2016 Příjezd + prohlídka města s průvodcem 

Letos byl prvním puchýřovským dnem státní svátek a tak jsme konečně 

jednou mohli odjet na puchýř vyspalí a odpočatí. Většinou odjíždíme totiž rovnou 

po práci... Vyrazili jsme po obědě a v Lázních Bělohradě byli před druhou hodinou. 

Z vlaku nás vystoupilo několik málo a v rozestupech jsme se ubírali ke startu. 

Doufali jsme, že pořadatelé otevřou dříve, než v avizovaných 15hodin, protože 

jsme chtěli stihnout prohlídku města s průvodcem, která začínala o půl čtvrté.  

Otevřeno bylo! Zaprezentovali jsme se, vyzvedli si tašku se vším potřebným pro 

zdejší pobyt a vyrazili ke zdejší ZŠ, kde jsme byli ubytovaní.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
        Jsme tu ! = zázemí pořadatelů                                     Tělocvična ZŠ 

 

 

Ještě nebylo otevřeno… Před tělocvičnou pošlapávalo několik turistů. Byla zima a 

začalo pršet. Rozdělali jsme si jednoho lahvového Krakonoše proti 

trudnomyslnosti… J Nakonec jsme se dočkali! Po otevření se všichni nahrnuli do 

tělocvičny. A nastal klasický boj o žíněnky a tudíž o spaní na měkkém. Taky jsme 

dvě ukořistili! Rychle jsme lehce vybalili a mazali na prohlídku města. Vedla ji 

sympatická paní průvodkyně. Připravila pro nás okruh městem, který trval asi 

hodinku. Zavedla nás k zámku, parkem k  památníku K.V. Raise, který se nachází 

v budově zámecké oranžerie, k říčce Javorce, k Anenským slatinným lázním a na 

konec ke kostelu Všech svatých z roku 1689… Zde pro nás okruh končil, rozešli 

jsme se tedy všichni po svých. My na večeři a pak posedět do hospody, která 

stojí kousek od tělocvičny. J 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Večerní prohlídka města 

 

 

 

18.11.2016 Zájezd Kowary, Karpacz, Krzeszów 

Po překvapivě bohaté snídani, která byla pro ubytované připravená a která 

se v žádném případě nedala sníst, jsme se doslova odvalili k autobusovému 

stanovišti. Právě probíhal krásný východ slunce… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Východ slunce 

 

Jízda byla značně zatáčkovitá, musela jsem se otupi t kinedrilem , takže si 

toho moc nepamatuju. Ale j eli jsme přes Chotěvice, kolem našeho domku. Alespoň 

jsme zkontrolovali, že stojí. J   

Průvodkyně v autobuse nám před hranicemi sdělila, kolik přesně je potřeba 

míti s sebou Zlotek , a že když tak ještě zastavíme na hranicích u směnárny. Což 

nakonec bylo potřeba. Rozměnit další peníze si šli skoro všichni, včetně nás. 

Kochat j sme se tak mohli pohledem na Vraní hory, pod kterými jsme zastavili J  

V Kowarech jsme byl i po půl desáté. A tady se poprvé projevila 

nedisciplinovanost účastníků zájezdu. Všichni si měli pouze zakoupit vstupné a 

razítka s upomínkovými předměty vyřešit až po prohlídce, která byla domluvená 

se zdejšími průvodci na určitý čas… Mnozí to neučinili a tak, než si všichni vyřídili 

vandrbuchy, uplynula půl hodina a prohlídka díky tomu byla hodně uspěchaná… 

Shodli jsme se s  Jardou, že se sem ještě někdy vrátíme a v klidu si dáme okruh 

ještě jednou. 



S dětinskou radostí jsme vylezli na miniaturu Sněžky. Všechny miniatury 

byly zpracované do detailů. Měli tu i zámek, který stojí v Jilemnici a ve Vrchlabí. 

Bezva byl funkční flašinet, který jsme také vyzkoušeli, a káva se zákuskem také 

neměly chybu! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Park miniatur Kowary  

 

 

Z Kowar jsme přejeli do Karpacze, ke kostelíku Wang. Původně vikingský 

kostel stál v norské rybářské obci Vang, podle které dostal své jméno. Sem, na 

severní úbočí Krkonoš byl přestěhován v 19.st.. Využili jsme rozchodu k protažení 

ztuhlých nohou. Dlouhé sezení v autobuse není nic pro nás… Okolí kostelíka má 

kouzelnou atmosféru. Jen škoda, že nebyla vidět Sněžka. Valily se přes ni do údolí 

hustá mračna...  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Kostel Wang  

 



V Krzeszówě jsme navštívili baziliku Nanebevzetí Panny Marie a někteří i  

cisterciátský klášterní komplex. Když jsme viděli jeho rozlohu, zašli jsme si 

raději na teplý čaj a na procházku zahradou.  

 Protože paní průvodkyně uznala, že po většinu času zájezdu už byli všichni 

disciplinovaní a tudíž, že časově stíháme, rozhodli se s řidičem, že ještě 

zajedeme do městečka Chelmsko Slaskie, které založili Češi z Trutnovska , a 

v minulosti bylo známé chalupářským tkalcovstvím. V 18st. tu nechal cisterciácký 

řád postavit pro přistěhovalé tkalce z Čech řadu originálních dvanácti domů 

nazvanou Dvanáct apoštolů. Přičemž dodnes se jich dochovalo jedenáct. Jeden 

shořel…a zrovna Jidáš… A právě tyto domky byly cílem naší průvodkyně. Na 

expozici jsme se už nedostali, bylo pozdě, ale alespoň do infocentra, které sídlilo 

v jednom z  domků jsme zašli a mohli si tak udělat představu, jak se tu žilo. 

Přivítal nás neskutečně vtipný pan prodejce turistických suvenýrů. Čile prodával a 

u toho nás všechny dobře bavil.  

Do Lázní Bělohradu jsme dojeli přesně v čase večeří. Přemístili jsme se 

proto rovnou do jídelny. Následovala příprava a balení věcí na pochod, abychom 

ráno nerušili a šup na country představení do lázeňského hotelu. Nevěděli jsme 

vůbec, co od toho čekat. Ve výsledku to byl koncert na sezení, což jsme si v první 

chvíli říkali, že nevíme, jak vydržíme (pozadí z celodenního sezení v autobuse 

značně přesezelá), a že když tak o přestávce odejdeme. Nakonec nás vystoupení 

bavilo natolik, že jsme patřili mezi ty, kteří vytleskávali přídavky. J  

O půl jedenácté jsme se dostali do spacáků, budíky nastavili na šestou a 

nahned usnuli. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Country večer 

 

 

 



19.11.2016 Pochod 40km 

Za tmy tmoucí nás vzbudil čísi budík. Nevěřila jsem, že už je čas vstávat. 

Opravdu se mi nechtělo… Ale bylo teprve půl páté, takže jupí! To vstávali ti, kteří 

šli padesátku. My, čtyřicítkáři, jsme vstávali vesměs kolem šesté. J  Zkrátka 

klasické ráno v tělocvičně…  

Při bohaté snídani jsme zaslechli turistk u, která přišla zvenčí s tím, že dost 

prší….no jo no. Přesně podle předpovědi. Letos zkrátka pořád všude mokneme. Už 

jsme si zvykli… Takže kapuce na hlavu a vzhůru Na nebesa! Tak se totiž 

jmenovalo první rozcestí, kam jsme z Lázní Bělohradu mířili. Nejprve po ŽTZ 

Prostřední Novou Vsí. Tam jsme potkali staré známé pochodníky, kteří na nás 

počkali s dotazem, zda jdeme správně. Každým okamžikem jsme totiž měli 

značení turistické opustit a přejít na značení vlastní. Uklidnili jsme je. 

Z předchozích zdejších pochodů terénu dosti znalí jsme věděli, že času na 

odbočení je ještě dost…. J Zatím stále po asfaltu a zvesela jsme si šlapali. 

Ovšem po chvíli úsměv tuhnul, to když jsme se ocitli na cestě podél pole…. Lehce 

blátivá a klouzavá stezka. Krok dopředu a krok skluzem dozadu. Ovšem, byli jsme 

rádi, že tu jdeme teď, protože za hodinu už bychom se tu váleli… Cesta začala 

stoupat, klouzalo to o to víc. Už jsme se konečně zahřáli, byla potřeba krátká 

pauza pro odložení zbytečných vrstev. Mezitím se přiblížilo několik turistů, které 

jsme na dálku nepoznali, ale kteří nás po chvíli doháněli čím dál víc. Dva z nich 

jsme ovšem znali velice dobře – Mášu a Míru. Na přivítanou Na nebesích jsme si 

dali po štamprli na setkání a také jako záminku pro zastávku a prodýchnutí J. 

Od rozcestí jsme pokračovali po MTZ směr kontrola na Bukovině. Ale to už 

nám všichni utekli, protože po výstupu bylo nutno odložit další vrstvy oblečení… 

Na hlavním kontrolním stanovišti se teprve vše chystalo. Dali jsme po razítku a po 

snídaňovém pivu. Nepředpokládali jsme, že tu v tuto hodinu někoho potkáme, leč 

zadařilo se J - došel nás Jarda  Teichman z Bohuslavic nad Úpou a kamarádi 

značkaři Martin s Vláďou z Havlíčkova Brodu po chvíli dorazili též.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Kontrola na Bukovině 

 



Pěkně se nám rozpršelo, byl nejvyšší čas vyrazit dál. Stále po MTZ, dlouhou 

blátivou cestou, jsme pokračovali na Krkonošskou vyhlídku. Nyní už zdaleka ne 

tak sami , jako doposud. Dost proti nám chodili turisté z Pecky. 

Z vyhlídky nebylo vidět ale lautr vůbec nic…Tak jsme alespoň chvíli postáli 

s pánem na kontrole a společně zanadávali na nečas. Z vyhlídky pokračovala cesta 

lesem a sešupem pěkně dolů. Narazili jsme na Miloše z Nového Města nad Metují. 

J Proběhla vzájemná ochutnávka nápojů určených k vnitřnímu zahřátí.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
      Krkonošská vyhlídka                                 Setkání s Milošem 

 

V Pecce byl pořádný šrumec. Na hrad jsme nešli, davy nás odradily. Na 

náměstí čaj + linecká kytička. V tomhle sychravu parádní nápad!  Došli nás tu  

Havlíčkobrodští. Vláďa se zablácenými zády. Na vyhlídce prý popoběhl, uklouzl a 

upadl. Jo jo, celý den jsme vážili každičký krok…. Chlapi zašli na náměstí do 

restaurace zahřát se a na pivo. My dali kontrolní razítka a mazali na Zvičinu. 

Pokračovalo nás poměrně méně. Na Pecce se oddělovaly kratší trasy. 

V rozestupech nás šlo asi deset  pěkně po ČTZ přes Kal a Vyšehrad až na Zvičinu. 

Zdejší louky mám moc ráda. Nad Kalem se musí vystoupat hodně do kopce, ale je 

tu klid a mír…. Cesta nebyla rozbahněná, šlo se dobře.   Na Vyšehradě jsme louky 

opustili a přešli na silnici. Ojoj, ty změny z měkkého na tvrdé nejsou nic moc…. 

Ale zase na druhou stranu to člověku neklouže… 

A to si to takhle stoupáme nahoru na Zvičinu, když tu vidíme zastavovat 

autobus na zastávce nahoře v obci. Z  něj vystoupila obrovská banda turistů… 

čistých a suchých turistů…  V pohodě si došli na Zvičinu na oběd… Nás se na 

Zvičině ptali, jestli venku sprchují, že nám tolik kape ze šosů a bláto máme až nad 

kolena…J 

V chajdě jsme si blbě sedli. Ke dveřím…. Vždy se našel někdo, kdo je za 

sebou nezavřel a zima mohla dovnitř… Dlouho jsme tedy neposeděli. Na polévku, 

pro razítko a rychle ven, zahřát se chůzí! Přestalo pršet! Paráda! A navíc se teď 

šlo prakticky už jenom pořád z kopce dolů. 20 km za námi, 20 km před námi. 

Trochu se i odkryly výhledy, z lesů se pářilo….  



Po MTZ jsme šli Třebihoští. Strašně moc dlouho….Třebihošť je opravdu 

pořádně dlouhá vesnice. Teď už jsme šli sami… Jen kdesi v  dálce jsme za sebou 

sem tam zahlédli dvojici, která vypadala, že šlape pochod taky. Na Zvičině se 

totiž od nás oddělili 30káři.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                 Konečně chvilku neprší!!! 

 

Do Miletína jsme přišli po naučné stezce K.J.Erbena.  Občas jsme zastavili 

a naučné panely přečetli. Náš příchod do města zpestřila, na první pohled zcela 

nevinná louže, kterou jsem se rozhodla neobejít s tím, že si opláchnu boty. 

Stoupla jsem do ní jednou nohou a ta mi tam zajela až nad kotník. Nabrala jsem si 

vodu i do boty…Ta díra musela mít aspoň půl metru do hloubky…ach jo… 

Na zastávce autobusu na náměstí jsme se naobědvali – řízek s chlebem. J 
Ovšem večer nás čekal k večeři řízeček taky, měli jsme tak řízkový den! V místní 

cukrárně byla naše dnešní poslední kontrola. Krátce jsme pohovořili s pánem, 

který nám puchýřovským razítkem stvrdil průchod. Koupili jsme si tu Miletínské 

modlitbičky a přesunuli se do hospody, ve které točí místní pivo Pytlák. Já jsem 

si ho ovšem nedala, přišel čas na grog. To si to tak vesele sedíme u krbu, když se 

objevili Havlíčkobroďáci. Přisedli a zábava se rozjela! J Máme plno společných 

zájmů, zážitků i problémů... Vše jsme měli dost času probrat, protože jsme se 

dohodli , že už to spolu dojdeme do cíle. Po ČTZ jsme spolu opustili Miletín. Šli 



jsme dlouhou a předlouhou cestou do Červené Třemešné. Předpokládám, že jsme 

mohli jít daleko rychleji, ale bláto zkrátka nedovolilo a způsobovalo mnohé 

žertovné situace. Situaci ještě prospěl zběsilý průjezd motorkářů a čtyřkolkařů, 

kterým jsme stihli uskočit z cesty. Po jejich průjezdu se z cest y stalo pole 

čerstvě zorané… 

Jakou úlevu způsobil příchod na silnici v Červené Třemešné se ani nedá 

popsat…Vesele jsme stoupali ke kostelu sv.Jakuba Většího a sv.Ondřeje, který 

inspiroval K.J.Erbena k  sepsání básně Poklad… 

 Začalo se stmívat a 3 km lesem, nesoucím název Vrbina, na nás působily 

dost depresivně… Zlověstné ticho, přítmí a loupežník jen vyskočit. Když jsme 

konečně vyšli z lesa ven, zjistili jsme, že nás bránil před deštěm, venku slušně lilo. 

Těsně před kostelem, který je za normálních okolností dávno vidět, Vláďa zvolal 

„Hele, kostel!“ J Byli jsme tedy konečně na Byšičkách u kostelíku sv.Petra a 

Pavla, díky kterému K.J.Erbena sepal Svatební košily. 

Do cíle nám scházeli 2 km. Pořadatelé již nechali na nás, zda dojdeme po 

ČTZ po asfaltce nebo po MTZ  lesem. No inuž, věčně nepoučitelní, jsme se 

jednohlasně rozhodli pro lesní stezku. Ach ouvej… bahno, mokré listí, pod ním 

mokré kameny a kořeny….jo jo…šlo se parádně.  

No, a jako vždy na Puchýři, jsme opět došli za tmy v čase 16.30h. J 
Převzali jsme diplomy, poseděli při cílovém pivku s „Havlbroďáky“ a mazali na 

řízkovou večeři… Řízek lehce průsvitný, ve sprše voda studená, ba přímo ledová… 

Co víc si, z celého dne promrzlý člověk, může přát, než stát pod horským 

vodopádem…. no jo no… Večer na zábavě to spravilo několik šťopiček a tanec až 

do pozdních hodin nočních… 

Ty „Puchýře“ jsou zkrátka fajn :-) A tak to je, když se člověk sejde se stejně 

smýšlejícími 1960 turisty! J 

 

Alča z Chotěvice 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                              Cílové foto J 



Cestou necestou… 

 

 

 


